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Protokół nr XXVIII/2017 

z obrad sesji Rady Gminy Krzeszyce VII kadencji 

w dniu 14 września 2017r. 

 

XXVIII zwyczajna sesja Rady Gminy Krzeszyce VII kadencji rozpoczęła się o godz. 16.05 

 

Obrady otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Dominiczak i powitała radnych, 

Wójta Gminy Stanisława Peczkajtisa, Skarbnika Gminy Zofię Smolińską, Dyrektora CUW 

Teresę Herman, sołtysów, zaproszonych gości: mec. Pawła Bogackiego 

- stwierdziła quorum radnych – 14 radnych obecnych 

 

Wobec powyższego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

 

Pani Przewodnicząca odczytała proponowany porządek obrad i zwróciła się o ewentualne 

uwagi. Radni uwag nie wnieśli.  

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad 
b) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Sprawozdanie Wójta z prac w okresie międzysesyjnym. 
3. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Samorządowych 

w Krzeszycach w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Wincentego Witosa w Krzeszycach. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej im. Bohaterów Warszawy w Kołczynie w ośmioletnią Szkołę Podstawową 
im. Bohaterów Warszawy w Kołczynie. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość 
stawek oraz szczegółowe warunki przyznawania i wypłacania dodatków do wynagrodzenia 
zasadniczego i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy oraz szczegółowy sposób 
obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw dla 
nauczycieli wszystkich stopni awansu zawodowego zatrudnionych w szkołach i przedszkolach 
prowadzonych przez Gminę Krzeszyce. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru 
obniżek tygodniowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska 
kierownicze oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, 
wychowawczych i opiekuńczych nauczycieli szkół niewymienionych w art. 42 ust. 3 Karty 
Nauczyciela. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu 2017r. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krzeszyce na lata 

2017-2028. 
9. Interpelacje, wnioski i zapytania. 
10. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 1b 

Radni uwag nie wnieśli. 

 

Protokół z poprzedniej sesji przyjęto  

14 głosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu 
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Ad. 2 

Wójt Gminy Stanisław Peczkajtis złożył sprawozdanie z prac w okresie międzysesyjnym: 

- ten okres międzysesyjny przypadał na okres wakacyjny, związany przede wszystkim 

z organizacją festynów i dożynek, 

- przystąpiliśmy, podpisałem deklarację wstąpienia do Lubuskiej Unii Światłowodowej – 

wcześniej były zapytania sołtysów i mieszkańców, czy w końcu ten światłowód będzie 

uruchomiony; wszystkie gminy zadeklarowały przystąpienie; została podpisana umowa, gdzie 

Urząd Marszałkowski wchodzi, Orange i zrzeszenie gmin naszego województwa; będzie taka 

prośba do radnych, sołtysów i mieszkańców bo jest taki punkt, że sieć światłowodowa 

powstanie w pierwszej kolejności w gminach, w których zainteresowanie szybkim Internetem 

wśród mieszkańców będzie największe; po naszej stronie żadnych kosztów nie będziemy 

wnosić, tylko jest pomoc przy zbieraniu deklaracji, pomoc przy informowaniu mieszkańców, 

że taka szansa założenia tego Internetu tu jest; jak przyjdzie czas dotarcia do mieszkańców to 

będzie do Was gorąca prośba, żebyśmy jak najszybciej i jak najwięcej takich deklaracji 

zebrali i wtedy jest szansa, że będziemy gminą, gdzie w pierwszej kolejności ta inwestycja 

ruszy;  

- spotkanie z dyrektorem wojewódzkiej geodezji w sprawie scalania – jeżeli nie będzie 

żadnych odwołań to decyzja scaleniowa z końcem listopada może stać się prawomocna, 

w grudniu planują ogłoszenie przetargu na zagospodarowanie poscaleniowe, wtedy na wiosnę 

firma która wygra ten przetarg przystąpi do realizacji; 

- 02 września byliśmy w Altlandsbergu, burmistrz przypomniał nam o umowie o współpracy, 

przypomnieliśmy uchwałę o woli porozumienia, w tym roku mamy 15-lecie podpisania tego 

porozumienia, strona niemiecka chce jakąś taką bardziej uroczystą galę żeby to uczcić – 

będzie propozycja do radnych, żebyśmy pojechali na wspólną sesję; 

- jest zapytanie, bo Cezary Nowak od wielu lat ma kontakty na Liwie i znalazł związek 

Polaków na Litwie i samorząd litewski gotowy do szerszej współpracy, dlatego też będziemy 

musieli się zastanowić i wypracować jakieś pole współpracy, bo strona niemiecka też – 

burmistrz ma zapytać swoich radnych czy wchodziliby w taką trójstronną współpracę, myślę 

że trochę to daleko, ale być może warto, bo mamy strefę a strona litewska jest mocna 

w transporcie drogowym, a tu na strefie by nam pasowała jakaś baza transportowa, 

magazynowa, dla nich by to było jakieś okno na świat, pan Nowak deklaruje, że będzie 

przewodnikiem; 

- 03 września część z nas była na dożynkach wojewódzkich w Cybince, idąc w korowodzie 

miło było popatrzeć na posesje udekorowane, to jest pomysł na Krzeszycką Jesień, żeby 

ogłosić konkurs na przyozdobienie posesji związane z dożynkami, ronda na te cele nie 

możemy wykorzystać, bo zarząd dróg krajowych nam zakazał stawiania na rondzie, nawet te 

tablice informacyjne w ostatniej chwili były postawione w sobotę, a zaraz w poniedziałek 

zdjęte; 

- odbyło się spotkanie w starostwie wszystkich wójtów i burmistrzów dotyczące trudnej 

sprawy Domu Pomocy Opieki Społecznej w Tursku – tam sporo osób przechodzi na 

emeryturę, część osób chce się zwolnić, z tego tytułu, że wynagrodzenie jest bardzo niskie, 

Moltech w Sulęcinie podniósł pobory o tysiąc złotych i ludzie teraz idą tam gdzie lepsze 

płace, starosta przedstawił nam w szczegółach gdzie jest problem – że ludzie są leżący i nie 

powinny tam trafić, część powinno trafić na opiekuńczo-leczniczy do szpitala. 

 

Ad. 3 

Radny Andrzej Żmijak składa wniosek o nieodczytywanie treści uchwał. 

Głosowanie za wnioskiem radnego Andrzeja Żmijaka o nieodczytywanie treści uchwał 

za 14, przeciw 0, wstrzymujących się 0 
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Dyrektor Teresa Herman – uchwała wynika z reformy oświaty - przepisy wprowadzające 

prawo oświatowe, zespoły szkół publicznych, czyli takie jednostki jak nasz Zespół Szkół 

Samorządowych w Krzeszycach, w skład którego wchodzi jedynie dotychczasowa szkoła 

podstawowa i publiczne gimnazjum stają się ośmioletnią szkołą podstawową, organ 

stanowiący jednostki samorządu terytorialnego prowadzący taki zespół jest zobowiązany do 

30 listopada w drodze uchwały stwierdzić przekształcenie zespołu w ośmioletnią szkołę 

podstawową. 

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad uchwałą nr XXVIII/155/2017 w sprawie 

stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół Samorządowych w Krzeszycach 

w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Wincentego Witosa w Krzeszycach, którą 

przyjęto  

12 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymujących się od głosu 

 

Ad. 4 

Dyrektor Teresa Herman – uchwała jest związana z reformą oświaty, dotyczy szkoły 

podstawowej w Kołczynie, zgodnie z przepisami dotychczasowa szkoła 6-letnia podstawowa 

staje się 8-letnią szkołą podstawową i z dniem 1 września dotychczasowa szkoła podstawowa 

obejmująca strukturą organizacyjną część klas 6-letniej szkoły podstawowej staje się 8-letnią 

szkołą podstawową, organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego stwierdza to 

przekształcenie w drodze uchwały, w terminie do 30 listopada należy podjąć taką uchwałę.  

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad uchwałą nr XXVIII/156/2017 w sprawie 

stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej 

im. Bohaterów Warszawy w Kołczynie w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Bohaterów 

Warszawy w Kołczynie, którą przyjęto  

10 głosami za, 1 przeciw i 3 wstrzymujących się od głosu 

 

Ad. 5 

Na salę wszedł radny Ryszard Buczkowski godz. 16.35 - obecnych 15 radnych.  

 

Dyrektor Teresa Herman – w 2009 r. został przyjęty regulamin określający stawki oraz 

szczególne warunki przyznawania dodatków dla nauczycieli, w tym projekcie jest 

proponowana zmiana w dodatkach funkcyjnych dla dyrektorów szkół, zmiana polega na 

przesunięciu tutaj zakresu kwot obowiązujących dodatków co do ilości oddziałów, kwoty nie 

zostały zmienione tylko przyporządkowana została inna ilość oddziałów, dyrektor szkoły 

liczącej od 7 do 16 oddziałów kwota miesięcznego dodatku wynosi od 350 do 1100 zł - tak 

było przed zmianą, a po zmianie jest dyrektor szkoły liczącej od 7 do 15 oddziałów od 350 do 

1100 zł, kolejno dyrektor szkoły liczącej 17 oddziałów i więcej – tak brzmi zapis dotychczas 

obowiązującej uchwały - od 500 do 1500 zł, a proponowana zmiana – dyrektor szkoły liczącej 

16 oddziałów i więcej od 500 do 1500 zł miesięcznie.  

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad uchwałą nr XXVIII/157/2017 w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek oraz szczegółowe 

warunki przyznawania i wypłacania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego i innych 

świadczeń wynikających ze stosunku pracy oraz szczegółowy sposób obliczania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw dla 

nauczycieli wszystkich stopni awansu zawodowego zatrudnionych w szkołach 

i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Krzeszyce, którą przyjęto  

11 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymujących się od głosu 
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Ad. 6 

Dyrektor Teresa Herman – W 2010 r. została przyjęta uchwała określająca rozmiar zniżek dla 

nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze. Zmiana dotyczy obniżenia 

tygodniowego wymiaru zajęć dla dyrektora szkoły liczącej od 7 do 8 oddziałów do 6 godzin 

tygodniowo i dyrektora szkoły liczącego od 9 do 15 oddziałów do 5 godzin tygodniowo oraz 

dyrektora szkoły liczącego 16 oddziałów i tu jest zwolnienie w ogóle z realizacji zajęć; 

w przypadku dwóch pierwszych dyrektorów szkół liczących od 7 do 8 i od 9 do 15 obniżka 

wynosi 2 godziny tygodniowo, natomiast do tej pory dyrektor szkoły liczącej 16 oddziałów 

tygodniowy wymiar godzin wynosił 5 godzin, teraz proponowana zmiana jest zwolnienie 

z realizacji godzin. Kolejny 2 punkt jeśli chodzi o wicedyrektora szkoły liczącej od 9 do 16 

oddziałów w tygodniowym wymiarze czasu zajęć proponuje się 7 godzin, a wicedyrektor 

szkoły liczącej 17 oddziałów i więcej – 6 godzin tygodniowo, w pierwszym przypadku jest to 

obniżka o 2 godziny, w drugim przypadku o 1 godzinę. Natomiast punkt 3 mówi 

o tygodniowej liczbie godzin obowiązkowego wymiaru zajęć dla nauczycieli szkół 

niewymienionych w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela, ponieważ w takich przypadkach liczbę 

tygodniową obowiązkową wymiaru zajęć ustala Rada Gminy – tutaj dotyczy to doradcy 

zawodowego i proponowana tygodniowa liczba godzin wynosi 25, jest to poziom taki jak 

obowiązuje w przypadku pedagoga, logopedy, psychologa. Jest to 25 w pełnym wymiarze 

zajęć, w naszym przypadku podstawa programowa to jest tylko 1 godzina tygodniowo. 

Należy ustalić ten tygodniowy wymiar zajęć, bo on stanowi o podstawie naliczenia 

wynagrodzenia.  

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad uchwałą nr XXVIII/158/2017 w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska 

kierownicze oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycieli szkół niewymienionych 

w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela, którą przyjęto  

11 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymujących się od głosu 

 

Ad. 7 

Skarbnik Gminy – Przedstawiona uchwała była przedmiotem obrad komisji. W szczegółach 

się Państwo zapoznaliście. Ogółem dochody zwiększają się o kwotę 90.479,80 zł i o taką 

samą kwotę zwiększają się wydatki. Większość zmian wynika ze zwrotów jakie dostaliśmy za 

niezrealizowane programy z funduszu sołeckiego. Pozostałe to niewielkie kwoty.  

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad uchwałą nr XXVIII/159/2017 w sprawie 

zmiany budżetu 2017r., którą przyjęto  

15 głosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu 

 

Ad. 8 

Skarbnik Gminy – Przedstawiona uchwała wynika z konieczności zmiany przedsięwzięć 

w wieloletniej prognozie finansowej, dotyczy to inwestycji związanych z budową 

przydomowych oczyszczalni ścieków gminy Krzeszyce oraz modernizacją hydroforni i jest 

związana ze zwiększeniem wartości kosztorysowej tego zadania, które to jest finansowane 

z udziałem środków unijnych i zmiana jest podyktowana tym, że musimy dostosować wartość 

w tej wieloletniej prognozie, bowiem poprzednie dane odnośnie łącznych nakładów 

finansowych były brane szacunkowo. Teraz jest to skosztorysowane i według tego kosztorysu 
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ma to kosztować 2 mln 630, poprzednio było ujęte 2 mln. Przy tej okazji  również 

dostosujemy w załączniku nr 1 wszystkie dane stosowanie do stanu budżetu na 14 września.  

 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad uchwałą nr XXVIII/160/2017 w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krzeszyce na lata 2017-2028, którą 

przyjęto  

15 głosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu 

 

Ad. 9 

Wójt Gminy – jaki rok mieliśmy to ci co są związani z rolnictwem to wiedzą, jeszcze się nie 

skończył, ale dla informacji przyszła do nas uchwała Rady Ministrów z 28 sierpnia w sprawie 

ustanowienia programu pomocy dla rolników i producentów rolnych, którzy ponieśli szkody 

w gospodarstwach rolnych lub działach specjalnych produkcji rolnej spowodowane 

wystąpieniem w sierpniu 2017 r. huraganu, gradu, deszczu nawalnego. Rada Ministrów 

podjęła tą uchwałę to tak wygląda jakby pod te nawałnice, które były w pomorskim 

i kujawsko-pomorskim, bo u nas niestety, ale nawalne deszcze były bardziej w lipcu. Tutaj 

Heniu Tokarczuk wystąpił o ekspertyzę i podanie danych do Instytutu Meteorologii, na 

dniach taką informację chcemy uzyskać, jeżeli były deszcze nawalne na naszym terenie 

w lipcu to będziemy występować do wojewody o powołanie komisji, że te straty tu rolnicy 

ponieśli przede wszystkim w związku z tymi opadami w lipcu. Jak nie wykażemy, że były 

deszcze nawalne to wojewoda nie powoła komisji. Końcem września chcemy ogłosić przetarg 

na przydomowe oczyszczalnie i modernizację stacji uzdatniania wody. Prośba do sołtysów 

żebyśmy 29 września spotkali się i podsumowali Krzeszycką Jesień, takie podziękowanie dla 

was.  

Radny Antoni Hajdajenko – właśnie tego podziękowania brakowało, stoisk sołeckich nie 

odwiedził nikt.  

 

Radny Dawid Hendzel – wnosi o ustalenie terminu imprezy Krzeszycka Jesień w sobotę 

i zagospodarowanie placu Inki do Krzeszyckiej Jesieni, żeby tam przenieść. Sprawa torowiska 

ul. Dworcowa – Sulęcińska – czy to będzie zalane, tam dalej są tory – czy tam będzie coś 

robione? 

Wójt Gminy – progi na ul. Ogrodowej – trzeba będzie to zrobić, na Sulęcińskiej też ktoś 

będzie zbierał podpisy za progami.  

Radny Marcin Jachimowski – Prefabet już dawno chciał, ale mieszkańcy ulicy nie chcieli – to 

działa jak progi zwalniające.  

Wójt Gminy – trzeba będzie przeprowadzić ankietę na temat tego co Dawid proponuje.  

 

Sołtys Józef Pizuński – sprawa czyszczenia rowów – teraz nie trzeba, bo za późno, trzeba by 

to robić w lipcu. Wczoraj z 8 razy prąd wyłączali i ludzie się denerwują.  

Wójt Gminy – z wojewódzkiego sztabu zarządzania kryzysowego dostaliśmy informację, że 

będzie wiatr. 

Radny Ryszard Buczkowski – gdzieś była awaria.  

 

Radny Bogusław Pawlak – czy to prawda, że Małgorzata Grancewicz i Lucyna Poznańska 

złożyły wypowiedzenia? 

Wójt Gminy – Pani Poznańska złożyła na ręce Gosi, a pani Grancewicz złożyła mi 

wypowiedzenie. Jest na wypowiedzeniu do końca września.  

 

Radny Marcin Jachimowski – sprawa z ENEą – rozpiska ta to totalna bzdura.  

Wójt Gminy – tutaj są wnioski z różnych sołectw i to wszystko zostało wrzucone.  
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Radny Marcin Jachimowski – zanim zaczniemy coś robić proponuję, żeby była jakaś komisja 

i to zweryfikowała.  

Wójt Gminy – na następnej sesji będzie już przygotowana jakaś uchwała.  

 

Sołtys Małgorzata Andruszko – prosi żeby ktoś sprawdził te lampy, zapalają się różnie, 

a gasną jednocześnie.  

Wójt Gminy – tych wniosków jest coraz więcej, dzień jest krótszy.  

 

Radny Ryszard Buczkowski – odnośnie melioracji – próbowaliśmy walczyć, od stycznia 

będzie coś nowego i ci panowie czekają, o tej porze te kanały powinny być wykoszone.  

 

Radny Zbigniew Nowicki – te ograniczenia prądu to bez paniki, że prądu nie ma.  

 

Radny Roman Kruszakin – prośba o wsparcie – konkurs Lubuski Złoty Kłos – sms na nr 

72355 treść GLZK.4 

 

Radny Bogusław Pawlak – zaprasza na odpust parafialny w Kołczynie. 

 

Wójt Gminy – warto odwiedzić Jesień w Gliśnie, sołectwo Przemysław będzie nas 

reprezentować.  

 

Ad. 10 

Przewodnicząca Rady zamknęła obrady XXVIII sesji Rady Gminy Krzeszyce VII kadencji.  

Obrady zakończono godz. 17.15. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:           Przewodnicząca  

 

…………………       ……………………… 

/Kamila Kędzior/      /Elżbieta Dominiczak/ 


